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Abstract (en)
The invention proposes a pressure-relief valve device for the cooling circuit of a liquid-cooled internal combustion engine for the purpose of limiting
the pressure during the operation of the internal combustion engine and limiting a higher pressure with the internal combustion engine switched off.
The device has a two-stage pressure-relief valve (10) which opens automatically to the environment at operating pressure in a first stage and at a
higher pressure in a subsequent stage. In a valve piston (22) which opens in the second stage, the valve (10) contains an inner piston (51) which
can be displaced relative to the first piston counter to its own return spring (54), opens when the operating pressure is reached and closes when the
latter is exceeded. The valve is simple, compact and inexpensive and, with the inner piston (51), makes possible limitation of the operating pressure,
the said piston simultaneously ensuring, by closing when the operating pressure is exceeded, the attainment of the maximum pressure, which is
limited by opening the valve piston (22) to prevent damage in the cooling system and loss of coolant. <IMAGE>

Abstract (de)
Es wird eine Überdruckventileinrichtung für den Kühlkreislauf einer flüssigkeitsgekühlten Brennkraftmaschine zur Druckbegrenzung beim Betrieb
der Brennkraftmaschine sowie zur Begrenzung eines demgegenüber erhöhten Druckes bei abgestellter Brennkraftmaschine vorgeschlagen.
Die Einrichtung weist ein Zweistufen-Überdruckventil (10) auf, das in einer ersten Stufe bei Betriebsdruck und in einer nächstfolgenden Stufe
bei demgegenüber erhöhtem Druck jeweils selbsttätig zur Umgebung hin öffnet. Das Ventil (10) enthält in einem in der zweiten Stufe öffnenden
Ventilkolben (22) einen relativ dazu gegen eine eigene Rückstellfeder (54) verschiebbaren Innenkolben (51), der bei Erreichen des Betriebsdruckes
öffnet und bei Überschreiten dieses schließt. Das Ventil ist einfach, kompakt, kostengünstig und ermöglicht mit dem Innenkolben (51) eine
Begrenzung des Betriebsdruckes, der zugleich durch Schließen bei Überschreiten des Betriebsdruckes das Erreichen des Höchstdruckes sichert,
der durch Öffnen des Ventilkolbens (22) zum Verhindern von Schäden im Kühlsystem und von Kühlflüssigkeitsverlust begrenzt wird. <IMAGE>
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